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Nationale Veiligheidsraad  -  Betrokkenheid Vlaamse Regering

Begin 2015 werd - naar aanleiding van de terreuraanslagen op de redactielokalen van 
Charlie Hebdo in Parijs - een Nationale Veiligheidsraad samengesteld. De Vlaamse 
Regering was daar in eerste instantie niet bij betrokken. Pas in een latere fase, eind 
november 2015, werden de ministers-presidenten van de deelstaten bij het overleg in de 
Nationale Veiligheidsraad betrokken.

Vermits de Vlaamse overheid een gedeelde verantwoordelijkheid draagt met de federale 
overheid met betrekking tot onder meer de veiligheid in onze scholen, administraties, 
kinderopvang en dergelijke meer, lijkt het evident dat Vlaanderen permanent deel zou 
uitmaken van de Veiligheidsraad. De minister-president zei in de plenaire vergadering 
van het Vlaams Parlement op 25 november 2015 dat hij het een goede zaak vond dat de 
ministers-presidenten betrokken zijn bij de Nationale Veiligheidsraad en dat dit wat hem 
betreft vatbaar is voor continuïteit in de toekomst.

1. Wordt de Vlaamse Regering op structurele basis betrokken bij (de werking van en 
het overleg in) de Nationale Veiligheidsraad? Werden daarover reeds concrete 
afspraken gemaakt? Zo niet, is de minister-president van plan ter zake een initiatief 
te nemen?

2. Zijn er na de bijeenkomst van november 2015 - waar de ministers-presidenten voor 
het eerst bij betrokken waren - nog bijeenkomsten van de Nationale Veiligheidsraad 
geweest? Zo ja, wanneer? Kan de minister-president desgevallend toelichting geven 
over de besproken materies, de gemaakte afspraken en de eventueel door de 
Vlaamse Regering aangegane engagementen? Zo neen, wanneer is er een nieuwe 
bijeenkomst gepland?

3. Op 5 januari 2016 vroeg ik de minister-president in commissie naar de uitwisseling 
van gegevens tussen overheden. Hij kon daar toen niet zomaar op antwoorden. Ik 
herhaal hierbij dus graag mijn vraag: één van de federale maatregelen die in januari 
2015 genomen werden, was de optimalisering van de gegevensuitwisseling tussen de 
overheden onderling en de overheden en de administratieve en gerechtelijke 
diensten anderzijds.

Wat is daaraan het voorbije jaar verbeterd? Hoe wordt de gegevensuitwisseling 
precies geoptimaliseerd? Welke maatregelen werden genomen of welke afspraken 
werden ter zake gemaakt en wat is daarvan het resultaat?



GEERT BOURGEOIS
MINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN BUITENLANDS BELEID EN 
ONROEREND ERFGOED

ANTWOORD
op vraag nr. 157 van 21 januari 2016
van CHRIS JANSSENS

1. De nieuwe bevoegdheden van de Vlaamse overheid met betrekking tot justitie, 
ingevoerd bij de zesde staatshervorming, voorzien niet in een permanente 
vertegenwoordiging van de deelstaten in de Nationale Veiligheidsraad, maar de 
deelstaten waren er de facto wel bij betrokken op het moment dat er in ons land heel 
acuut dreigingsgevaar was. Er is toen beslist om de ministers-presidenten uit te 
nodigen op de Nationale Veiligheidsraad omdat de bespreking handelde over meerdere 
aspecten die ook betrekking hadden op bevoegdheden van de deelstaten.

Vlaanderen is er voorstander van om de deelname van de deelstaten in de Nationale 
Veiligheidsraad te bestendigen, maar dat is niet geformaliseerd. Het is ook niet iets 
dat Vlaanderen zomaar kan afdwingen. Er is hiertoe op dit moment ook geen 
grondwetswijziging of herziening van de bijzondere wet in het vooruitzicht. Maar als 
de deelstaten - en dus ook Vlaanderen - de facto verder deel uitmaken van de 
Nationale Veiligheidsraad zou dat zeker een pluspunt zijn, zeker wanneer er thema's 
besproken worden die de deelstaten aanbelangen.

2. Vooralsnog heeft er sedert november 2015 geen nieuwe bijeenkomst van de Nationale 
Veiligheidsraad plaatsgevonden waar de deelstaten bij betrokken werden, en ik heb 
ook geen informatie over een geplande vergadering.

3. De omzendbrief van de Ministers van Binnenlandse Zaken en Justitie met betrekking 
tot de aanpak van de Foreign Terrorist Fighters (FTF) vormt samen met de 
omzendbrief van het College van Procureurs-generaal inzake de gerechtelijke aanpak, 
het kader voor de gegevensuitwisseling met betrekking tot de Foreign Terrorist 
Fighters. 

De regio’s zijn bovendien opgenomen binnen de nieuwe structuur van het Plan R. 
Vlaanderen neemt hierdoor deel aan de Nationale Task Force (NTF) en aan de 
werkgroepen Preventie en Communicatie. Ook hierdoor is er een structurele 
gegevensuitwisseling.

Meer algemeen maakt de problematiek van de gegevensuitwisseling tussen de 
overheden onderling, en tussen de verschillende overheden enerzijds en de 
gerechtelijke diensten anderzijds, ook het voorwerp uit van de kadernota integrale 
veiligheid. Momenteel wordt die kadernota, evenals het nationaal veiligheidsplan, op 
federaal niveau gefinaliseerd.

Op het Europese niveau is er een richtlijn1 in opmaak die een verbetering beoogt van 
het niveau van bescherming van de persoonsgegevens van individuele personen, 
wanneer die gegevens gebruikt worden bij misdaadpreventie. Deze richtlijn is ook 
bedoeld om het onderlinge vertrouwen tussen handhavingsautoriteiten te bevorderen, 

1 COM(2012) 10 RICHTLIJN VAN HET EUROPEES PARLEMENT EN DE RAAD betreffende de bescherming van 
natuurlijke personen in verband met de verwerking van persoonsgegevens door bevoegde autoriteiten met 
het oog op de voorkoming, het onderzoek, de opsporing en de vervolging van strafbare feiten of de 
tenuitvoerlegging van straffen, en betreffende het vrije verkeer van die gegevens.



zodat zij op de meest optimale wijze persoonsgegevens kunnen uitwisselen in het 
kader van misdaadpreventie.

Op 15 december 2015 hebben de Europese Raad, het Europees Parlement en de 
Europese Commissie een akkoord bereikt over de hervorming van de 
gegevensbescherming. Op 18 december 2015 heeft het Comité van Permanente 
Vertegenwoordigers (Coreper) die compromisteksten bevestigd. De tekst zal tijdens 
een volgende zitting van de Europese Raad besproken worden met het oog op een 
politiek akkoord. Vervolgens zal de Europese Raad tot een standpunt in eerste lezing 
trachten te komen, dat voor goedkeuring aan het Europees Parlement zal bezorgd 
worden.

De richtlijn zal naar verwachting in het voorjaar van 2016 in werking treden, en van 
toepassing zijn vanaf het voorjaar 2018.


